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 V dubnu nastoupila na školu v Háji učitelka Libuše Dolejší za učitelku Marii 

Votavovou, která odešla na mateřskou dovolenou. 

  

 Ve škole bylo celkem 160 žáků, z nich byl jeden žák německé národnosti, 15 žáků ze 

smíšených rodin. Rodiče těchto žáků dali škole souhlas ke zřízení kroužku německého jazyka. 

Tato nabídka škole však byla záhy završena z důvodu, že pro malý počet žáků nelze založit 

kroužek takového jazyka. 

 

 22. dubna bylo od 14. hodin v dolejší škole uskutečněno šátkování pionýrů ze 3., 4. a 

5. třídy za účasti zástupců MNV a zástupců složek Národní fronty. 

 

 V roce 1954 hasiči v obci pomáhali při pokládání trub do odvodňovacího příkopu 

podél pravé strany (sledováno od spodní části) Kubátovy silnice a tak mohl být příkop 

postupně zasypán. 

 

Důl 1. máj daroval škole na uspořádání Mezinárodního dětského dne finanční částku 

ve výši 2 000 Kč. 

 

Celá škola postupně navštívila zubní ordinaci dentisty Proška v ordinaci na dole 1. máj 

ke kontrole stavu chrupu, a následně zdravotní prohlídku u školní doktorky MUDr. Petrovové. 

Některé děti byly poslány na odborné vyšetření. 

 

Škola v červnu před ukončením školního roku uspořádala pro žáky školní výlet. Žáci 

1., 2. a 3. třídy jeli do Ústí nad Labem, kde navštívili termální plovárnu Vrbenského. Žáci 4. a 

5. třídy jeli na dvoudenní výlet do jižních Čech, kde navštívili zámek Hluboká, Orlík a 

Zvíkov. 

 

Na školu v tomto roce nastoupil nový školník p. Fleischer, jeho činnost je hodnocena 

velmi dobře. 

 

Ve volbách roku 1954 byl předsedou MNV zvolen Prokop Koubek a tajemníkem 

František Říha. 

 

 

 V letech 1954 v Háji vznikla věhlasná hudební skupina „Hájská pětka“ pod vedením 

Jaroslava Šustra, vystupující pod patronací dolu 1. máj v Háji. V Háji pořádala po několik let 

taneční čaje. Tato hudební skupina získávala svou přízeň a věhlas v širokém okolí na různých 

kulturních akcích a zábavách Teplického okresu. 

 

 Do roku 1954 byly v obci tak zvané „bezprašné silnice“. Ty byly v tomto roce poprvé 

pokryty asfaltovým povrchem. 

 

Škola začala v září v tomto složení: ředitel školy Jan Holub, učitelé Václav Kunický, 

Zdena Stupková, Jaroslav Hnilica a Olga Staňková. Na poradě ředitelů škol inspektor Trnka 

ředitelům připomínal, že učitelé nemají nabádat rodiče, aby děti doma přiučovali, neboť to 

vede ke snižování autority učitelů. Učitelé nemají učit rodiče. Žákům proto mají ukládat 

takové domácí úkoly, které děti samy zvládnou bez pomoci rodičů, protože úkolem učitele je 

naučit žáky vše ve škole. 

 



V září byla podle výnosu Ministerstva školství založena ŠTJ – Školní tělesná jednota. 

Předsedou byl ustanoven Jaroslav Hnilica, místopředsedou Olga Stupková a organizačním 

pracovníkem Marie Votavová. Cvičitelé jsou členové Baníka a určení pracovníci z Dolu 1. 

máj. 
 


